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З А П И С Н И К 
15. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 

     Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 
одржане 13.12. 2007. године 

 
 
 

 Сједница је почела у 9 часова. 
Сједницом је  предсједавала  предсједавајућа Комисије Сњежана Рајилић. 
Сједници су присуствовали чланови Комисије: Мехмед Суљкановић, Славко Јовичић, 

Шемсудин Мехмедовић, Салко Соколовић, Јерко Иванковић Лијановић  и Јозо Крижановић. 
Оправдано  су одсуствовали: Хаџи  Јован Митровић и Екрем Ајановић. 
Сједници су, такођер, присуствовали: Душан Нешковић, помоћник министра  спољне 

трговине и економских односа БиХ,  Сеид Узуновић, шеф  Одсјека у Министарству спољне трговине 
и економских односа БиХ, и Емира Чешљар , секретар Комисије. 

 
За сједницу  Комисије предложен је и једногласно усвојен сљедећи  
 
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 
  

1.  Разматрање Предлога закона о вину, ракији и и другим производима од грожђа и вина 
      ради достављања извјештаја Представничком дому, у складу са  чланом 118. став (3) 
      Пословника Представничког дома, предлагач: Савјет министара БиХ са амандманима 
Славка  
      Јовичића; 

2. Текућа питања: 
a) одређивање чланова Комисије ради  присуства  сједници УОУИОБИХ,  која ће 

се одржати 14.12.2007. у Мостару.  
              

Ад.1.  
         На почетку расправе предсједавајућа Комисије Сњежана  Рајилић  упознала је присутне 
да је Представнички дом на 18. сједници, одржаној 12.12.2007.,  разматрајући наведени закон 
у другом читању, у паузи након расправе  одржао Проширени колегијум  којем је 
присуствовао  и представник предлагача Закона. Колегиј Дома одлучио је да не закључи 
расправу о Закону и  да  на основу члана 118. став (3)  Пословника Представничког дома 
предложи Комисији да поново с предлагачем  Закона покуша усагласити амандмане и 
поднесе нови извјештај Дому.  

                      У расправи су учествовали: Славко Јовичић, Мехмед Суљкановић, Салко Соколовић, 
Сњежана   Рајилић и  Јерко Иванковић Лијановић. 

                      Душан Нешковић је, у име предлагача Закона, рекао да за предлагача није прихватљив 
амандман VIII који је Комисија усвојила  на 12. сједници , а нису прихватљиви ни 
амандмани:V, XIII  XVIII.  Предлагач амандмана Славко Јовичић рекао је да би одустао од 
наведених амандмана ако они концептуално мијењају  одредбе Закона. Предлагач  Закона 
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истакао је да је суштина  да БиХ добија законску регулативу на нивоу државе, хармонизовану 
с директивама  ЕУ; да је суштина да МСТЕО БиХ на нивоу државе  прикупља комплетне 
податке податке у сарадњи са ентитетском институцијама и Брчко Дистриктом и документира 
их надлежним институцијама; те  сматра да би се око 15 амандмана могло прихватити и 
уградити у  нови извјештај Комисије. 

                 Мехмеда Суљкановића интересовало је да ли у  Предлогу закона постоји висок степен 
пријеноса  
            надлежности  због чега је уложено  27 амандмана и мишљења је  да је  онда најбоље да се 
усвоји 
           Закон без амандмана. 
                   Већина учесника у расправи није била сагласна, јер није постигнут компромис да се 

поново сачини   извјештај и размотре амандмани , а није било других предлога за додатне 
амандмане. 

                   Након поновног указивања на обавезе Комисије према Дому за достављање новог 
извјештаја о Закону, Комисије је са 5  гласова „за“ и једним „уздржаним“ гласом,  з а к љ 
у ч и л а  да предлагач закона  у писаној форми достави  изјашњење о амандманима и 
образложи разлоге за све амандмане које може прихватити,  а које не.   

                    Прихваћен је предлог  да секретар, заједно са предлагачем Закона у писменој форми 
поново  обради амандмане Славка Јовичића са претходно усвојеним и спорним амандманима  
и достави писмено изјашњење, да би Комисија наставила да ради и  сачинила извјештај Дому. 

 
      Ад.2. 
             Текућа питања: 

a) одређивање чланова Комисије ради  присуства сједници УОУИОБиХ,  која ће се 
одржати 14.12.2007.  у Мостару 

  
                         Предсједавајућа Комисије је на основу обављеног разговора са генералним секретаром 

Сектераријата УОУИОБиХ  којем је присуствовао и Јерко Иванковић Лијановић предложила 
да сједници УО која ће се одржати 14.12.2007. у Мостару,  присуствују  предсједавајућа и два 
замјеника. 

            На сједници УО треба да се разматра Предлог закона о измјенама Закона о царинској тарифи 
БиХ,  предлагача Савјета министара БиХ, који је Комисија на основу закључка 14. сједнице 
доставила 14.11.2007. на разматрање УО са  усвојеним и уграђеним амандманима. 

                       Први замјеник предсједавајуће Мехмед  Суљкановић  рекао је да из оправданих разлога 
не може присуствовати сједници. Предложено је  да Шемсудин Мехмедовић присуствује 
сједници УО, али  је  одустао.  

                       Комисија је закључилаје да сједници УОУИОБиХ  присуствују Сњежана Рајилић и 
Јерко Иванковић Лијановић. 

                    Предсједавајућа Комисије задужила је секретара Комисије  да  се ангажује за добијање 
позива од УО за сједницу и путног налога. 

                   Јерко Иванковић Лијановић предложио је да Комисија  у вези са разматрањем  Предлога 
закона о измјенама Закона о царинској тарифи БиХ  достави закључке  о анализи ефеката који 
ће нестати примјеном наведеног закона. Сматра да ови  закључци треба да буду достављени  
УОУИОБиХ.   

   
                   Сједница је  прекинута у 10 часова. 
 
 
       НАСТАВАК 15. СЈЕДНИЦЕ,  
        одржан 28. 12. 2007. године 
 
                     Сједница је почела у 9 часова 

        Сједницом је  предсједавала  предсједавајућа Комисије Сњежана Рајилић. 



 3

        Сједници су присуствовали чланови Комисије: Мехмед Суљкановић, Славко Јовичић, 
Шемсудин   Мехмедовић, Салко Соколовић, и Хаџи  Јован Митровић. 
        Оправдано су одсуствовали: Јерко Иванковић Лијановић,  Екрем Ајановић и Јозо 
Крижановић. 
Сједници су, такођер, присуствовали: Душан Нешковић, помоћник министра спољне трговине 
и економских односа БиХ,  Сеид Узуновић  и Расим Шећеровић, шефови  одсјека у 
Министарству спољне трговине и економских односа БиХ, и Емира Чешљар , секретар 
Комисије. 
 
 
За  наставак  сједнице  предложен је и једногласно усвојен сљедећи  
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 
  

1.  Поново разматрање Предлога закона о вину, ракији и и другим производима од грожђа 
и вина 

    са изјашњењем Министарства спољне трговине и економских односа БиХ о 
предложеним   амандманима Славка Јовичића, ради достављања извјештаја 
Представничком дому, у складу са  чланом 118. став (3) Пословника Представничког дома; 

2. Текућа питања: 
       а)  обавјештење УОУИОБиХ о разматрању Предлога закона о измјенама Закона о 
царинској тарифи БиХ , достављено Комисији 25.12.2007. године; 
       б)  додатно објашњење МСТЕО о разматрању Предлога закона о измјенама Закона о 
царинској тарифи БиХ  достављено предсједавајућем Представничког дома 18.12.2007;  

               ц) обавјештење Комисије  Колегијуму Дома  о статусу Предлога закона о измјенама 
Закона о царинској тарифи  БиХ, предлагача: Комисија за спољну трговину и царине и  Савјет 
министара БиХ.  

 
     Ад.1. 

        Поновно разматрање Предлога закона о вину, ракији и и другим производима од 
грожђа и вина са изјашњењем Министарства спољне трговине и економских односа о 
предложеним амандманима Славка Јовичића ради достављања извјештаја 
Представничком дому, у складу са  чланом 118. став (3) Пословника Представничког 
дома 
 

       Предсједавајућа Комисије Сњежана Рајилић  упознала је присутне о начину 
разматрања амандмана,  како је договорено 13. 12. 2007.године Мишљења је да се може 
дискутирати о амандману  В који даје пуно овлаштења институцијама, а остали амандмани  
за које је МСТЕО дало позитиван став могли би се прихватити. 
         Славко Јовичић поново је рекао да ће приликом гласања бити суздржан  јер сматра да 
нема сагласности  надлежног министарства ентитета на текст Закона. Представник 
предлагача Закона  рекао је даје прије достављања у парламентарну процедуру Предлога 
закона  добијена сагласност ентитета на предложени текст. 
           Након расправе у којој су учествовали Мехмед Суљкановић, Славко Јовичић и 
Сњежана Рајилић, Комисија је, са пет гласова „за“ и једним „уздржаним“ усвојила сљедеће 
амандмане: 

 

             Амандман I 

            „ У члану 8. став (2) иза ријечи „Министарство“ додају се ријечи: „ у сарадњи с надлежним 
органима „ 

             Амандман II 
           У члану 8. став (3) се брише. 
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            Амандман III 
             У члану 11. став (1)  ријеч  „подстицајне“  замјењује се ријечју “развојне“. 

            Амандман IV 
           У члану 11. став (1) ријечи: „обавља институција овлаштена“ замјењује се ријечима: 

„обављају институције овлаштене“. 

           Амандман V 
          У члану 14. став (6) ријечи: „овлаштена институција“ замјењују се ријечју „министарство“. 

          Амандман VI 
          У члану 50. став (1)  ријечи: „овлаштена институција“ замјењују се ријечима: „овлаштене  
институције“. 

       Амандман VII 
       У члану 67. став (2) ријеч „организација“ замјењује се ријечју „институција“; 
         ријечи:“географског поријекла“ замјењују се ријечима: „географско поријекло“. 

      Амандман VIII 
      У члану 70. став (1) тачка б) ријеч „цијенама“ замјењује се ријечима:“накнадама трошкова“ 

      Амандман  IX 
    У члану 71. став (1) мијења се и гласи: „Службене  контроле и инспекцијски надзор спроводе се у 
складу са  

     важећим законским прописима“. 

      Амандман  X 
     У члану 71. став (2) испред ријечи „надзор“ додаје се ријеч „инспекцијски“. 

      Амандман XI 
      Члан 74. се брише 

     Амандман XII 
     Члан 92. се брише. 

     Амандман XIII  
     У члану 93. став (1) тачке: а), б), ц), д),  ф), г), х), ј), к), л), м),  о),  и q) се бришу. 

 
                На основу  члана  111. став (3) Пословника Представничког дома, 13 усвојених  амандмана 

постају саставни дио  Предлога закона. 

                  Комисија је, већином гласова, прихватила Предлог закона са усвојеним амандманима,  те 
ће  предложити   Представничком дому усвајање Закона о вину, ракији и другим производима 
од грожђа и вина. 

 
              Текућа питања: 

a) обавјештење УОУИОБиХ  о разматрању Предлога закона о измјенама Закона о 
царинској тарифи БиХ,  достављено Комисији 25.12.2007.године, 

 
         Чланови Комисије примили су к знању обавјештење УОУИОБиХ   о закључцима 
усвојеним на 84. и УО, одржаној 14.12.2007.године, и констатовали да је апсурдно да 
Комисија достави анализу  очекиваних индиректних ефеката који би настали царинским 
ослобађањима према предложеним амандманима. Подаци који су добивени од УИОБиХ  на 
измјене Закона, чији је предлагач Комисија односе се за период   2006. године. Анализу 
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ефеката треба поново урадити за протекли период 2007, што је обавеза УИОБиХ,  што је 
потребно сачекати. 
 

b) додатно објашњење МСТЕО о разматрању Приједлога закона о измјенама Закона о 
царинској тарифи БиХ, достављено предсједавајућем Представничког дома 
18.12.2007. године.   

 
         Секретар Комисије је на молбу предсједавајуће, у кратким цртама упознала присутне о 
хронологији рада на измјенама Закона о царинској тарифи БиХ, предлагача Савјета 
министара БиХ, уз напомену да предложене измјене царинских стопа имају одобрење УО; 
  

                ц) обавјештење Комисије  Колегију Дома  о статусу Приједлога закона о измјенама 
Закона о царинској тарифи  БиХ, предлагача: Комисије за спољну трговину и царине и  Савјета 
министара БиХ  

 
                     Секретар Комисије упознала је присутне да је на састанку Комисије, одржаном 

12.12.2007.,  договорено  да ће Комисија  након добијања одобрења од УОУИОБиХ  тј. 
спровођења  комплетне законске процедуре о Предлогу закона о измјенама Закона о царинској 
тарифи БиХ поднијети извјештај  Представничком дому. Обавјештење о наведеном Комисија је 
доставила Колегијуму Дома 18.12.2007. године. 

                  У дискусији су учествовали: Шемсудин Мехмедовић, Мехмед Суљкановић и Сњежана 
Рајилић. 

                   Из УОБиХ молили су да се из уграђених амандмана Предлога закона издвоје амандмани 
које је усвојила Комисија на 13. и 14. сједници да би се  добило на времену у  спровођењу 
процедуре у УИОБиХ, о чему у Комисији није било сагласности. 

                  На састанку  са члановима УО у Мостару 14.12. 2007.године,  предсједавајућа Комисије 
рекла је да  се разговарало уопћено о финансијским ефектима, али да о предлогу измјена 
Комисије није било ријечи. 

                   Комисија је закључила  да се из Предлога закона  не издвајају  усвојени амандмани 
Комисије који су уграђени у Закон  јер  Комисија не може бити сигурна  који ће  бити 
финансијски ефекти  с обзиром на протек времена и различите финансијске показатеље који 
утичу на смањење прилива средстава у буџет БиХ.  

 
 

Сједница је завршена у 9,45 часова. 
 
 

       
Секретар Комисије                                                                                      Предсједавајућа Комисије 

    Емира Чешљар                                                                                                 Сњежана Рајилић 
 
 


